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EL DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT JUSTIFICA LA INSTAL^^L·ACIÓ DIENT QUE SERVIRÀ PER LES DUES COMARQUES 

Unió de Pagesos veu innecessària la 
planta per tractar purins al̂ Empordà 
L'organització agrària exposa que la zona és deficitària quant a la producció de purf 

CRiSTINA TARTERA 

GIRONA 

P L'organització agrària Unió de 
Pagesos considera que la planta de 
tractament de purins que el De
partament dé Medi Ambient es
tudia implantar per tractar els ex
cedents de l'Alt i el Baix Empordà 
no està Juistificàda. El responsa-

: ble de política alimentària, asse
gurances agràries i maquinària 
agrícola d'Unió de Pagesos i mem
bre de la jiinta de l'Alt Empordà 
per debatre la instal·lació de la 
planta de cogeneració, Antoni Ca
sademont, explica que «la idea del 
Departaihent és qüe com que la 
comarca de l'Alt Empordà iio dóna 
per crear una planta perquè és de
ficitària quant a p,urins i el Baix 

i Empordà també, es piretén crear 
una planta.pér tractar purins pro
cedents de les dues comarques»; 

«La nostra posició, en canvi, és 
que si no som deficitàtis no es pot 
justificar la plantíi de tractament 
de purins» destaca Gasademont. 
L'opinió del membre d'Unió de 
Pagesos és que «des del Departa
ment es faran números perquè s'a
cabi justificant la planta». 

, Amb tot, Antoni Casademont 
recorda que «actualment nó està 

Granges de porcs. Unió de Pagesos no veu justificada una planta de purins. 

decidit si es farà la planta de co
generació a l'Empordà, ni el lloc 
per ubicar-la ni l'empresa que l'ha 
de gestionar». La planta per trac
tar purins de la comarca del Pla de 
l'Estany, en canvi, segons Casa
demont, «està decidida». 

El membre d'Unió de Pagesos 
manifesta que «al Pla de l'Estany 
una planta per tractar purins és 
necessària mentre que a l'Alt Em
pordà i al Baix Empordà, jo no la 

veig necessària». Segons Casade
mont, «el Departament ha fet una 
diagnosi d'estudi de cada comar-

/Ca per saber la seva situació quant 
a purins» i és en base d'aquest es
tudi -que tant a l'Alt Empordà com 
al Baix Empordà va concloure que 
eren comarques deficitàries pel que 
fa a purins- que Antoni Casade
mont justifica la negativa d'Unió 
de Pagesos a construir una ins
tal·lació d'aquestes característiques 

.^«««w 

CCíT* i l * V * 

MOSTRA GASTRONÒMICA DE TOSSA DE MAR 
III SOPAR DE TAST 

EL FAR DE TOSSA DE MAR 
DivendreSp 12 de itiaig de 2000 
20.30 h: APERITIU 21.30 h: SOPAR 

PARTICIPEN ELS RESTAURANTS: 

- B E L L O 
- CAN DITU 
- C A N S IMÓN 
- D E L F I N , 
- FLORIDA 
- J O R D I I NÚRIA 
- M A R MENUDA 
- P I N I S 
- VILA DE TOSSA i 
- 6 cuineres locals elaboraran els arrossos tradicionals tossencs: 

"ARRÒS DE PARAIGÜERO" 
"ARRÒS AMB CABRA" 

Organitzen: L'Associació d'Empresaris d'Hostaleria de Tossa de Mar 
Ajuntament de Tossa de Mar 

I • • • , • 

Venda de tiquets i reseî es: —. —̂ — 
CASA DE CULTURA. De dilluns a divendres: 16.00h a 20.00 h. Tel. 972 340 905 

per les dues comarques. A més, se
gons el responsable de política ali
mentària, assegurances agràries i 
maquinària agrícola d'Unió de Pa
gesos, Antoni Casademont, el De
partament de Medi Ambient tro
barà un argument per justificar 
la necessitat d'instal-lar una plan-i 
ta de cogeneració a l'Empordà per
què «es treuen de l'estudi les zo
nes dè parcs naturals, rius i del cul
tiu de la vinya i al final s'acaba 
justificant una mitja planta per 
l'Alt Empordà i el Baix Empordà». 

Decisió no oficial 

Antoni Casademont també ha 
explicat que dins del Consell Co
marcal de l'Alt Empordà-que for
ma part de la junta que debat la 
necessitat de la instal·lació- «no 
està decidit que s'hagi de construir 
la planta, per tant, no s'ha decidit 
oficialment». -

A la vegada, el membre d'Unió 
de Pagesos ha posat de manifest 
que la decisió d'instal·lar una plan
ta per tractar purins ha d'estar molt 
conscensuada. 

En aquest sentit, ha posat com 
a exemple «la planta de les Ma
sies de Voltregà, que fa més mala 
olor i soroll que una granja de 
porcs». 

Naturalistes diuen 
que el traçat de la 
Cambra per la variant 
no preveu l'impacte 

D GIRONA- L'Associació de Natu
ralistes de Girona -ANG- con
sidera que la proposta de la 
Cambra de Comerç de Sant Fe
liu de Guíxols d'un nou traçat 
per a la variant de Llagostera 
«l'única explicació què té és per 
fer el trajecte més curt possi
ble i sense tenir en compte l'im
pacte sobre el territori». El pre
sident de la Cambra, Joan Puig, 
va defensar la proposta per la 
seva previsió de fiítur i perquè 
es converteixi en un corredor 
de serveis des de l'Eix Trans
versal fins a Palamós. 

Pel secretari de l'ANG, En
ric Pardo, «la Cambra de Co
merç el que està fent amb la 
proposta de la variant, amb la 
línia de les Gavarres i amb la 
manca d'aigua al Riudaura és 
demanar una major explotació 
dels recursos naturals per afa
vorir im creixement major». Se
gons Pardo, amb els projectes 
que pretenen «traspassar la ca
pacitat de càrrega al territori 
després vénen els problemes 
coiri ja s'ha vist amb la situa
ció actual de la Unia de les Ga
varres, el Riudaura o l'aboca
dor de SoUus». 

El secretari de l'ANG, con
sidera que «la conselleria de Po
lítica Territorial intenta aprofi
tar les infraestructures i per 
aquest motiu no tindria sentit 
el nou traçat per à la variant que 
ha proposat la Cambra». C.T. 

L'OBJECTÍU ES DIFONDRE I BUSCAR SOLUCIONS 

Girona dedica unes 
jornades alesmalalties 
neurodegeneratives 

C.T. 

D L'associació Mifas, el Grup de 
Discapacitats de la Universitat 
de Girona -rPro-UDGi- i l'As
sociació Catalana d'Atàxies He
reditàries han organitzat per di
vendres i dissabte les jornades^ 
«Genètica de les malaties neu
rodegeneratives: atàxies here
ditàries». Les jornades tindran 
lloc al Centre Mercadal. 

Les atàxies hereditàries són 
unes malalties degeneratives i 
ihvalidants que afecten tots els 
nivells de coordinació. Alguns 

casos d'atàxia són a causa de de
fectes metabòlics, però la gran ma
joria són producte de mutacions 
genètiques cosa que fe, de moment, 
impossible la seva total curació. 
L'objectiu de les jornades a Giro
na és difondre la malaltia i avançar 
a trobar una solució. 

L'obertura de les jornades es ce
lebrarà divendres a la tarda a cà
rrec del delegat territorial del De
partament de Benestar Social, Jo
sep Maria Solé. El preu d'inscripció 
és de 1.000 pessetes i pels estu
diants de la UdG, les jornades es
tan pendents de convaUdació com 
a crèdit de lliure configuració. 

El Santa Caterina fa un curs 
per atendre demències 
C.T. 

D La Unitat de valoració de la 
memòria i les demències de l'
Hospital Santa Caterina i l'Ins
titut d'Assistència Sanitària ini
cien avui un curs d'atenció a 
persones amb demència dirigit 
especialment a auxiUars, treba
lladors familiars i altres cura-
dors. El curs s'allargarà en di
verses sessions fins al 28 de juny. 

L'objectiu del curs és propor
cionar els coneixenients i estratè
gies addients per oferir una aten-

. ció òptima a les persones amb 
demència, per perllongar la seva 
independència i millorar là seva 
qualitat de vida. El programa del. 
curs es centra en les aportacions 
de neuròlegs, psicòlegs, metges, 
infermeres, psiquiatres i treballa
dors socials que tracten malalts 
amb demències i familiars de per
sones afectades per la malaltia. 
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